
 - 1 -

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE LA JUNTA PERMANENT 
PROVISIONAL DE LA FACULTAT DE BIOCIÈNCIES, CELEBRADA EL 30 
DE MAIG DE 2007. 
 
 
A Bellaterra, a les 15 hores del dia 30 de maig de 2007, es reuneix la Junta Permanent 
Provisional de la Facultat de Biociències, en sessió ordinària i sota la presidència del Sr. 
Degà, actuant de fedatari el Secretari de la Facultat i amb l’assistència dels següents 
membres de la Junta: 
 
Barbé García, Jordi 
Carrassón López de Letona, Maite 
Creus Capdevila, Amadeu 
Cuevas Ruíz, Francisco José 
Lafuente Sancho, F. Javier 
Llagostera Casas, Montserrat 
Lloret Maya, Francisco 
Mallorquí Graupera, Montserrat 
Molinero Egea, Amàlia 
Nogués Bara, Victòria 
Nogués Sanmiquel, Carme 

Orobitg, Joan (en substitució de Jaume 
Aguadé) 
Pechoabierto Saorín, Carme 
Plana Coll, Maria 
Roure Nolla, Joan 
Santa-Cruz Alemán, Maria Carmen 
Tort Bardolet, Lluís 
Velázquez Henar, Maria Antonia 
Vendrell Roca, Josep 
Villegas Hernández, Sandra 

 
Excusa la seva assistència el Prof. Jaume Aguadé 
 
S’inicia la Junta Permanent de la Facultat de Biociències amb l’ordre del dia següent: 
 
1.   Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió anterior. 
2.   Informació de l’equip deganal. 
3.   Aprovació del model de distribució dels Pressupostos de la Facultat. 
4.   Aprovació, si s’escau, dels pressupostos de la Facultat per l’any 2007. 
5.   Aprovació del calendari acadèmic de la Facultat de Biociències pel curs 2007-2008. 
6.   Afers acadèmics. 
7.   Afers de tràmit. 
8.   Torn obert de paraules. 
 
 
1.- Aprovació, si s’escau, de l’acta de la reunió anterior 
 
Es modifica la data de la Junta Permanent anterior que és del dia 28, en lloc del 23 com 
constava per error. 
 
S’afegeix el nom del professor A. Creus entre els membres de la Junta que havien 
excusat l’assistència. 
   
Una vegada realitzades aquestes modificacions, s’aprova l’acta, per assentiment 
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2.-  Informació de l’equip deganal 
 
El Degà inicia el seu informe expressant el condol pel decés de la Dra. Creu Casas i el 
record per l’extensa tasca realitzada. 
 
Seguidament procedeix l’exposició del seu informe, que està dividit en cinc aspectes 
 
 1. General 

• Informa que el Dr. Joan Majó i Roca ha estat nomenat Director General de 
Universitats del Departament d’Innovació, Empresa i Universitats. 

• Informa de les reunions de les Comissions Mixtes Universitats-Generalitat. 
• Sobre, el que sembla, imminent publicació de l’esborrany del Decret 

definitiu sobre Graus; encara que sembla que havia de passar per divers 
ministeris per acabar d’ajustar-lo. 

• Aprovació de la LOU, la qual cosa representarà la necessitat d’introduir 
canvis en els Estatuts de la UAB. 

 
 2. Acadèmic 

• Informa de les jornades de reciclatge per a professors de Secundària que es 
van realitzar durant el mes de febrer i de la bona acollida que han tingut. 

• Recorda que el 6 de juny tindrà lloc l’acte de concessió del Doctor Honoris 
Causa a la Professora Lynn Margulis. 

• Proposta del mapa de titulacions. El Degà presenta les propostes fetes per la 
ETSE, la Fac. de Ciències, Medicina i Veterinària. La proposta de 
Biomedicina de la Facultat de Medicina coincideix amb la realitzada per la 
Fac. de Biociències. A partir de la documentació disponible, sembla que 
seria possible una titulació doble o compartida. 
Per elaborar del nostre mapa de titulacions es proposa un procediment de 
reflexió sobre els punts següents: portes d’entrada, nombre d’accés, 
possibles solapaments entre titulacions, Minors i itineraris i finalment el curs 
en que es preveu l’entrada en vigor. 
També es proposa una primera Comissió integrada per tres representants del 
Deganat, els Coordinadors de les titulacions actuals i un representant dels 
Departamente més implicats. Es proposa una primera reunió que tindria lloc 
el dia 7 de juny. 

• El Degà informa que s’ha elaborat un pla d’acció sobre el primers cursos. 
Aquest pla està motivat per les xifres molt preocupants del nombre 
d’alumnes no presentats i el nombre d’alumnes repetidors. 

• El pla que es proposa està basat en tres punts: 
1. Implementació de tutories pels estudiants de primers cursos, en grups 

de 30 alumnes. 
2. Tutories per a estudiants, de cursos superiors, que tenen assignatures 

pendents de primer curs. 
3. Organització de cursos propedèutics per les assignatures de 

Matemàtiques i Física. 
 

Pel que fa als tutors proposats (10 de Biologia i 3 de Biotecnologia), 
està previst que els hi representi un crèdit complementari, que no 
serveix per demanar recursos de professorat. El Degà aprofita per fer 
constar l’agraïment per l’esforç que faran. Les tutories dels alumnes 
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dels cursos superiors es presenten més complexes, per la qual cosa 
s’ha decidit que siguin els membres de l’equip deganal i les tutores 
qui facin el seguiment d’aquells alumnes.  

   
 3. Econòmic 

• S’ha preparat l’esborrany d’un nou model de distribució del pressupost que 
arriba a la Facultat. 

• S’ha elaborat un esborrany dels Acords Interns de Planificació, basat en els 
tres punts més rellevants proposat des del rectorat i del que s’ha enviat una 
còpia als professors. 

 
 4. Estructuració i consolidació de la Facultat 

• S’informa que la Gestió Acadèmica ja funciona des del passat dilluns. 
• S’ha fet una extensa difusió de la creació de la Facultat de Biociències a 

diferents nivell. 
• Està finalitzada i en funcionament la primera fase de la Web de la Facultat, 

encara que s’hi han detectat algun errors i mancances. 
• S’està intentant potenciar el Centre de Recursos Multimedia (CRMM). Es 

tracta d’un Centre encara no consolidat, compartit entre les dues Facultats. 
La nova coordinadora del CRMM, en substitució del Prof. Javier Retana, 
serà la Professora Dolores Jaraquemada. El Degà aprofita per agrair l’impuls 
i la tasca realitza per Prof. J. Retana en la creació d’aquest CRMM. 

• També s’informa de la possible aprovació del nou Reglament de la Facultat 
en el consell de Govern de mitjans de juny. Això fa pensar que les properes 
eleccions es podrien realitzar cap a finals d’octubre.  

 
 5. Espais i infrastructures 

• S’informa que a finals de juny s’iniciaran les obres de l’espigó C2 parell. 
• El trasllat definitiu dels Deganats es podrà realitzar cap el 15 de juny. 
• Inici dels tràmits (pel concurs públic) per a la construcció de l’espigó C5 

senar. Això fa pensar en el possible inici de les obres cap el juny de 2008, 
amb uns quatre mesos de retard sobre el previst. 

• Està pendent el trasllat del Laboratori de Geologia (4ª planta), que sembla es 
podria realitzar aquest estiu. 

• S’està treballant en la resolució del problema dels laboratoris de pràctiques 
en els que s’ha detectat una concentració anormal de CO2 i sulfhídric. 

 
 Informa de la Vicedegana d’Estudiants 

• La Vicedegana Antònia Velázquez, informa que han finalitzat les activitats 
complementaries del curs i que com a acte pendent queda, tant sols, la 
concessió del Doctorat Honoris causa a la prof. Lynn Margulis. 

• També informa de la gran dificultat que ha tingut per trobar representants 
d’estudiants pels diferents actes, reunions i Juntes que s’han realitzat a la 
Facultat. 

 
No hi ha comentaris no preguntes, sobre aquests punts, per part de la resta 
d’assistents a la Junta Permanent. 
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3.-  Aprovació del model de distribució dels Pressupostos de la Facultat 
 

• El Vicedegà d’Economia i Servei, prof. Josep Vendrell, informa que s’hauria 
d’aprovar la liquidació del pressupost de l’any passat, que correspon al rebut 
com a Fac. de Ciències. El Vicedegà  presenta un quadre resum de l’exercici 
de 2006. 

• Seguidament passa a explicar el nou model proposat i que va ser estudiat en 
la Comissió d’Economia i Serveis de la Facultat de Biociències. Igualment 
exposa que, si s’aprova aquest model, quedarà aprovat -de manera indirecta- 
el pressupost de 2007. 

• Exposa les línies generals que regeixen la distribució del pressupost, la 
distribució per Departaments i aclareix que els números presentats no 
correspon a la totalitat del que rebran els Departaments, ja que cal 
incorporar-hi la part que arribarà per la docència realitzada a la Fac. de 
Ciències. 

 
A continuació s’obre un torn de paraules sobre els pressupostos 

 
Carme Nogués 

Exposa que respecte dels crèdits impartits, és un criteri perillós que es va 
intentar evitar en l’elaboració del Reglament de la Facultat. Demana d’on 
treu la Gestió Acadèmica el nombre de crèdits impartits. 

 
Josep Vendrell 

Reconeix que és veritat, encara que argumenta que l’error és d’un màxim 
del 10% i que la dificultat de qualsevol altre tipus de càlcul no sembla 
justificar l’esforç necessari per obtenir-lo. Els crèdits impartits s’obtenen 
a partir dels plans docents recollits en el  SAMAS. 

 
Carme Nogués 

Comenta que en aquest moments és una xifra petita, però que amb el 
temps podria anar variant i augmentant. 

 
Lluís Tort 

Segons la seva opinió, hi pot haver aquest perill, però hi ha pendent un 
canvi en la valoració, per exemple en els pràctiques. Considera que 
possiblement, d’aquí a un temps, es pot anar a conceptes més apropiats. 

 
S’aprova, per assentiment, el model proposat. 

 
 
4.-  Aprovació, si s’escau, dels pressupostos de la Facultat per l’any 2007 
 

S’aprova, per assentiment, el pressupost pel 2007. 
 
 
5.- Aprovació del calendari acadèmic de la Facultat de Biociències pel curs 2007-

2008 
 
Es presenta la proposta de calendari pel curs 2007-2008. 
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S’obre un torn de paraules sobre el calendari 
 

Victòria Nogués 
Pregunta sobre els setmanes d’exàmens intra-semestrals i de com es farà 
la seva  programació. 

  
  Maite Carrassón 

Demana el per què s’ha de fer els exàmens en dates programades. 
 

Lluís Tort 
Comenta que l’aspecte pràctic és el més complex i exposa que s’hauria 
de començar a plantejar la possibilitat d’eliminar els exàmens de 
setembre. 

 
  Amàlia Molinero 

Exposa que hi ha molta oposició, per part dels alumnes. El fet és que els 
alumnes es deixen moltes assignatures pel setembre i això representa un 
aspete molt negatiu. 

 
  Maite Carrassón 

Comenta el tema de les matrícules, El fet de començar les classes sense 
tenir tots els alumnes matriculats genera problemes d’organització de 
grups. També, que l’any passat es va habilitar una matrícula condicional 
per tal d’evitar la problemàtica dels alumnes que fan pràctiques i no estan 
coberts per l’assegurança. 

 
  Jordi Barbé 

Els degans fa temps que pressionen per poder fer la matrícula semestral. 
Hi ha reticències, que semblaria que es deuen a qüestions econòmiques. 
A la ETSE hi ha matrícula semestral. Però no serveix de res tenir la 
matrícula semestralitzada si no hi ha una reorganització dels estudis, per 
permetre convocatòries úniques. 

 
  Montse Llagostera 
   Demana si està previst el període de matriculacions. 
 
  Fran Cuevas 

El període de matriculacions serà del 17 de setembre a 11 d’octubre; 
encara que s’intentarà tenir la major part dels alumnes matriculats a 
primers d’octubre. 

 
 
6.-  Afers acadèmics 
 

S’informa de l’aprovació per part de la Comissió d’Ordenació Acadèmica de la 
Universitat (22 de maig de 2007) de les Activitats de Lliure Elecció (nou 
activitats) proposades per la Fac. de Biociències. 
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7.-  Afers de tràmit 
 

 S’aprova un tribunal de Proves de Conjunt de Humberto Antonio Gagliano 
(Bioquímica). 

President:   Jaume Farrés  
Secretari:   Jordi Mas  
Vocals:    Montserrat Llagostera  
                Paz Martínez  
                Lleonard Barrios 
 
 

8.-  Torn obert de paraules 
El Degà agraeix als membres de la Comissió d’Economia i Serveis la tasca 
realitzada en la revisió del nou model de distribució dels pressupostos. 

 
Els assistents no demanen cap intervenció més. 

 
Sense més temes a tractar, s’aixeca la sessió a 17:01 hores. 
 
 
Bellaterra (Cerdanyola del Vallès), a 30 de maig de dos mil set 
 
 
Vist i plau:       
Degà:        Secretari: 
 
 


